
 

     

 

 

 

 

Dagsorden for møde i:  
Dato for møde:  

Bestyrelsen for Dansk Selskab for Fysioterapi  

 

20. marts 2025 kl. 15.00 – 17.30 

For referat:   

Sune Virkelyst 

Sted: Online Teams   

 

Mødet er sat til timer (TAFT): 2 timer og 30 

minutter  

 

 

Deltagere (bestyrelsesmødet):  Afbud: 

Rasmus Gormsen Hansen (RGH) 

Christine Ginnerup (CG)   

Maja Helbo Jensen (MHJ)  

Tobias Kaarsbo (TK) 

Linnea Nedergaard Møller (LNM) 

 

Fra sekretariatet: 

Sune Virkelyst (SUV) 

Signe Skovgaard Hviid (SS) 

Bibi Dige Heigerg (BDH) 

 

 

 

 

 

 

Vedledning til dagsorden 

I – Oplæg (B – Brainstrom) 

D – Debat (R – reflektion) 

B -Beslutning 

K – Kommunikation 
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D. 20. marts 2025 afholdes fysisk møde i bestyrelsen i Dansk Selskab for 

Fysioterapi (DSF), med følgende dagsorden: 

1. Velkomst og godkendelse af dagsorden (I + B) 

2. Juridisk rådgivning ved advokat (D) 

3. Indkommende vedtægtsændringer for faglige selskaber (D + B) 

4. Nyhedsmail til de faglige selskaber (D + B) 

5. Alvorlig patologi – digital platform (B) 

6. Information om Årsmødet – mulighed for ændring til ekstraordinær 

generalforsamling (I + D) 

7. DSF-strategi – Online Workshop 
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1. Velkomst og godkendelse af dagsorden (I + B) 

Rasmus Gormsen Hansen byder velkommen og gennemgår dagsorden med henblik på 
bemærkninger og godkendelse.  
 
Konklusion: Godkendt 
 

2. Juridisk rådgivning ved advokatfirmaet Svendsen (D) 
 
DSF-sekretariatet har rundsendt den juridiske vurdering fra advokaten, og der skal tages 
stilling til, om DSF-bestyrelsen mener, at svaret er tilfredsstillende ift. de spørgsmål der 
blev stillet.   
 
I den rundsendte mail var også vedhæftede et svar, som samme advokat tidligere også 
har udarbejdet for DSF bestyrelsen. Derfor bør alle kigge begge dokumenter igennem 
inden mødet.  
 
Sekretariatets oplæg til bestyrelsen i punktform:  
 

• Danske Fysioterapeuter, Dansk Selskab for Fysioterapi og de faglige selskaber 
er overordnet organiseret i en sammenkædet foreningsstruktur. 
 

• Både DSF og FS er egne juridiske personer, som betyder, at de er selvstændige 
foreninger hvor grundlaget er eget CVR nummer og vedtægter.  
 

• Medlemskab af DSF er personligt, og når man melder sig ind i et FS er man 
automatisk også medlem af DSF som organisation.  
 

• De juridiske paragraffer som kategoriseres som ”sammenkædet 
foreningsstruktur” så som at DSF skal godkende vedtægtsændringer og 
medlemskaber er skal godkendes af DSF inden de kan træde i kraft. Under 
disse pargraffere er det enkelte selskab ikke selvstyrende.  
 

Ovenstående skal ses som en opsummering af advokatens vurdering af stoffet. 
Bestyrelsen gøres hermed opmærksom på, at vi mangler svar på, om DSF kan 
repræsentere selskabet hvis f.eks. FS bestyrelsen ikke er medlemmer af Dfys.  
 
Bestyrelsen har fremsat i alt fire spørgsmål til advokaten som han enkeltvis svarer på. 
Bestyrelsen kommenterer på hvert enkelt spørgsmål.  
 
Spørgsmål 1:  
Den samlet konklusion på dette spørgsmål er klart, og alle i bestyrelsen mener at det 
er et meget klart svar han giver på dette spørgsmål.  
 
Spørgsmål 2:  
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Igen er bestyrelsen overordnet enige om, at svarer er klart. Men der er flere der spørg 
til, om man ud fra dette svar kan sige, at FS’s generalforsamling er den øverste 
myndighed. Dog er den samlet konklusion at man finder svarer tilfredsstillende.  
 
Spørgsmål 3 og 4 samles under en: 
Bestyrelsen diskuterer, hvilke konsekvenser disse to spørgsmål kan have både for DSF 
og det enkelte faglige selskab. Der er flere der kommenterer, at det er uklart hvorfor 
et medlemskab af DSF er personligt, da DSF jo repræsenterer selskabernes bestyrelser 
og ikke de faglige selskabers medlemmer.  
Derfor foregår der en diskussion af, om DSF bør indkalde til en ekstraordinær 
generalforsamling hvor man får afklaret om medlemskab af DSF ikke skal være 
selskabet og ikke et personligt medlemskab. Dog bliver den samlet konklusion, at man 
accepterer advokatens svar.  
 
Ligeledes bliver bestyrelsen enige om, at der nedsættes et udvalg som skal se 
nærmere på DSF’s egne vedtægter, og at Årsmødet i Middelfart kan konverteres til en 
ekstraordinær generalforsamling hvis det bliver nødvendigt.  
På baggrund af ovenstående diskussion, forslår SUV, at hvis bestyrelsen er tilfreds med 
svaret, og bruger denne som baggrund for sagsbehandling af de indkommende 
vedtægtsændringer, bør bestyrelsen være åbne med svaret og dele det med Dfys 
hovedbestyrelse og styregruppen i samarbejdsforhandlingerne, da dette vil skabe en 
transparente og gennemsigtighed over for HB. Det er nogle vigtige signaler at sende, 
at situationen taget i betragtning har DSF bestyrelsen også have et behov for at tænke 
strategisk.  
 
Dette er der bred enighed om, og derfor besluttes det, at RG udarbejder en mail til HB 
hvor de orienteres om denne udvikling hvor den juridiske vurdering vedlægges. 
Ligeledes besluttes det at materialet kan benyttes i styregruppen som 
baggrundsmateriale.   
 
Konklusion: På baggrund af gennemgangen af den juridiske vurdering, konkluderer 
bestyrelsen, at man kan sagsbehandle de indkommende vedtægtsændringer. Ligeledes 
besluttes det, at RG sender en samlet orienteringsmail til HB.  
 
 

3. Indkommende vedtægtsændringer for faglige selskaber (D + B) 
 
Der er indsendt vedtægtsændringer fra tre faglige selskaber. Bestyrelsen bedes 
diskuterer og beslutte for hvert enkelt selskab, om man skal godkende de enkelte 
ændringer, eller om der skal ligges en specifik strategi ned over beslutningerne.  
 
Bestyrelsen gøres opmærksom på, at alle selskaber er orienteret om dette møde, og 
at de forventer svar på deres indsendte vedtægter, da de ikke er trådt i kraft endnu. 
Ydermere er DSSF også sat på dette punkt, da de har ventet på svar siden januar på 
deres vedtægter.   
 

A) Dansk Selskab for Muskuloskeletal Fysioterapi – DSMF 
DSMF har d. 10. marts 2025 indsendt vedtægtsændringer som er vedtaget på deres 
generalforsamling. Hovedpointerne i deres vedtægtsændringer er som følgende:  
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Grundlæggende udskriver DSMF Danske Fysioterapeuter helt fra deres vedtægter, og 
erstatter DSF som paraplyorganisation med en samarbejdspartner.  
 
 
Konklusion: Godkendt – se kommentar længere nede i punkt 2.  
  

B) Dansk Selskab for Urologisk, Gynækologisk og Obstretisk Fysioterapi – DUGOF 
DUGOF har flere ændringer i formuleringerne, men minder i grove træk om DSMF’s 
ændringer, hvor Danske Fysioterapeuter udskrives af deres vedtægter. DSF udskriver 
ligeledes her som paraplyorganisation og beskrives som en tæt samarbejdspartner.  
 
Konklusion: Godkendt med kommentar – se længere i punkt 2.  
 
 

C) Dansk Selskab for Pædiatrisk Fysioterapi – DSPF  
DSPF har på fagkongres 2025 afholdt deres ordinære generalforsamling og har vedtaget 
mindre vedtægtsændringer. De ændrer i deres vedtægter vedr. bestyrelsens sammen 
og udskrivelsen af deres eget fagblad.  
 
Konklusion: Godkendt uden yderligere kommentarer.  
Kommentarer: Godkendt  
 

D) Dansk Selskab for Sportsfysioterapi – DSSF 
DSSF har tilbage i januar indsendt vedtægtsændringer til DSF-bestyrelsen. Der skal nu 
træffes beslutning om ændringerne, da selskabet har ventet længe på svar på deres 
vedtægter.  
 
Konklusion: Godkendt – se kommentar længere nede i punkt 2.  
 
 
Bestyrelsen gennemgår de indsendte vedtægter. Punktet refereres til alle de indsendte 
vedtægtsændringer minus DSPF som behandles separat. Der er diskussion om, hvordan 
de skal tolkes. Flere i bestyrelsen anser ændringen under §1, hvor man indskriver 
"samarbejde" frem for som et fagligt selskab under DSF, som tvivlsom. 
 
MHJ foreslår, at der er to løsningsmodeller på denne problematik: 

1. Enten udskriver vi Danske Fysioterapeuter fra DSF-vedtægter, eller 
2. Vi indskriver, at vi godt kan repræsentere selskaber, som har medlemmer, der 

ikke er medlem af Danske Fysioterapeuter. 
LM: Jeg foreslår konkret, at vi gør følgende: Vi kan ikke godkende jeres 
vedtægtsændringer på nuværende tidspunkt. DSF indkalder til en ekstraordinær 
generalforsamling, hvor vi blandt andet skal have vedtægtsændringer. 
MHJ spørger ud i bestyrelsen, at hun har behov for at vide, hvor den enkelte står ift. at 
udskrive Danske Fysioterapeuter i vedtægterne. 
LM: Jeg vil ikke udskrive Dfys fra vedtægterne. Min holdning er, at vi ikke skal udskrive 
vores relation til foreningen. 
MHJ: Jeg er heller ikke til, at vi udskriver Dfys fra vores vedtægter. Jeg er mere til, at vi... 
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TK: Vi udskriver Dfys som godkendende organ af fremtidige ændringer af vedtægter. 
Det erstattes med, at selskaberne kun kan optages i DSF, hvis medlemmerne er 
medlemmer af Dfys. 
 
Pause 
 
RG: Jeg foreslår, at vi godkender de fremsendte vedtægter som de er. 
MHJ: Jeg tilslutter mig RG’s holdning. Vi har brug for at melde tilbage til DSSF, og det 
kan være, at vi bliver klogere om et par måneder. 
Et flertal af bestyrelsen beslutter, at DSF godkender DSSF’s indsendte vedtægter: 
 

• RG: Godkendt 
• TK: Godkendt 
• MHJ: Godkendt 
• LM: Godkendt 
• CG:Godkendt 

 
Kommentar: Der er i DSF præcedens for, at vi godkender indkommende vedtægter. DSF 
gør DSSF opmærksom på, at der er en række konsekvenser ved jeres 
vedtægtsændringer, som vi på nuværende tidspunkt ikke kan beregne. DSSF er ved 
disse ændringer forpligtet til at holde et særskilt regnskab på jeres medlemmer, da et 
medlemskab i DSF forudsætter et medlemskab af Dfys. 
De praktiske og økonomiske konsekvenser kan DSF ikke redegøre for på nuværende 
tidspunkt, men DSSF skal være opmærksom på, at jf. DSF-vedtægter §3.01 kan 
medlemmer, som ikke er medlem af Dfys, ikke repræsentere DSSF på DSF 
arrangementer, herunder dialogmøder, generalforsamlinger og andre arrangementer 
relateret til DSF. 
 
Bestyrelsen beslutter som ovenstående at godkende vedtægterne fra DSSF, DSMF og 
DUGOF med følgende svar:  
 
Kære Dansk Selskab for…, 
  
Att.: Formand …, 
  
Dansk Selskab for Fysioterapis bestyrelse har på bestyrelsesmødet d. 20.03.2025 
behandlet jeres indsendte vedtægtsændring. 
Bestyrelsen har valgt at godkende jeres vedtægter jf. præcedens for alle tidligere 
indsendte anmodninger om godkendelse af vedtægtsændringer hos de Faglige 
Selskaber. 
 
Bestyrelsen i Dansk Selskab for Fysioterapi har følgende kommentarer i henhold til 
godkendelsen: 
  

• Bestyrelsen i Dansk Selskab for Fysioterapi anerkender at Dansk Selskab for 
…’s generalforsamling er jeres øverste myndighed.  
 

• Bestyrelsen i Dansk Selskab for Fysioterapi gør opmærksom på, at 
vedtægtsændringerne kan have praktiske, juridiske og økonomiske 
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konsekvenser for jeres selskab, som vi på nuværende tidspunkt ikke kender og 
derfor ikke kan rådgive jer om. 
 

• Bestyrelsen i Dansk Selskab for Fysioterapi gør i forlængelse heraf 
opmærksom på, at kun medlemmer af Danske Fysioterapeuter kan være 
medlem af DSF jf. DSF §3.01, hvorfor kun disse medlemmer kan deltage på 
arrangementer i regi af DSF. Herunder dialogmøder, generalforsamlinger og 
andre arrangementer afholdt af Dansk Selskab for Fysioterapi. Dette betyder i 
praksis at I fremadrettet skal kunne differentiere jeres medlemslister, såfremt 
I måtte optage medlemmer, der ikke samtidig er medlemmer af Danske 
Fysioterapeuter. 

  
Hvis du/I har spørgsmål eller behov for dialog vedr. ovenstående, bedes disse rettes til 
formanden for DSF Rasmus Gormsen Hansen på rg@fysio.dk 
 
Det besluttes, at MHJ og RG i samarbejde med SUV færdiggør svaret som sendes ud 
hurtigst muligt.  
 
 

4. Nyhedsmail til de faglige selskaber (D + B) 
Mandag d. 10. marts 2025 sende SUV mail til bestyrelsen med et udkast til en 
nyhedsmail til de faglige selskaber, hvor vi forsøger at forklarer hvad situationen for 
nuværende er i de faglige selskaber. Udkastet er kommet retur fra TK med 
kommentering, men grundet flere forskellige holdninger til hvad der skal stå i 
nyheden, er den ikke kommet videre.  
Derfor er mailen vedlagt som bilag med TK’s kommentering.  
 
Bestyrelsen finder nyhedsmailen meget relevant. Der er enighed om, at den ny 
situation omkring de indkommende vedtægtsændringer betyder, at DSF-bestyrelsen 
er nødt til at kommunikerer med de faglige selskaber.  
 
Derfor besluttes det, at RG, MHJ og SUV arbejder videre på det udkast som er 
rundsendt. Det besluttes også, at den juridiske vurdering vedlægges i mailen, så alle 
faglige selskaber bliver orienteret om svaret sammen med hovedbestyrelsen.  
Nyhedsmailen skal sendes ud i løbet af uge 13.  
 
Konklusion: RG, MHJ og SUV udarbejder nyhedsmailen fra det udsendt udkast. Når 
mailen er færdig, rundsendes den til bestyrelsen med 24 timers svarfrist inden den 
udsendes endeligt.  
 
 

5. Alvorlig patologi (B) 
Hjemmesiden www.alvorligpatologi.dk er udsprunget af Cecilie Rud Budtz’s Phd. 
Projekt og er et projekt som DSF tidligere har støttet økonomisk. I den ombæring har 
DSF tidligere tilkendegivet, at når projektmidlerne udløber, skal DSF overtage driften 
af hjemmesiden.  
 
SUV have en kort snak med Cecilie på fakongressen i Odense, og her blev det aftalt, at 
vi skal finde en løsning på driften af hjemmesiden som, var den oprindelige aftale. 

mailto:rg@fysio.dk
http://www.alvorligpatologi.dk/


  

9 

 

Cecilie har allerede undersøgt hvilke muligheder vi har, og har fundet to mulige 
løsninger:  
 

1. Domænet alvorligpatologi.dk overdrages til DSF sammen med indholdet af 
platformen. Det betyder, at indholdet skal sættes op igen i en ny skanelon i 
vores eget IT-system.  
 

2. Region Midtjylland beholder domænet, og sørger for at hjemmesiden 
overholder gældende lovgivning mv. – det koster ca. 10.000 årligt at drifte 
dette. Derudover vil tid til rettelser/opdateringer mv. skulle betales septerat.  

 
Cecilie kunne oplyse, at der er afsat midler til at drifte hjemmesiden i 2025 og 2026, 
og at DSF altså skal overtage denne officielt i januar 2027. Det er dog op til DSF at 
vurderer, om vi skal overtage tidligere.  
 
Hvis DSF vælger model to, som er at Region Midt forsætter driften, skal der 
udarbejdes en samarbejdsaftale/kontrakt som beskriver de faktiske forhold og 
forpligtigelser.  
 
Sekretariartets perspektiv: Hvis vi selv overtager domænet og skal flytte materialet 
over i vores systemer, men vi skal være opmærksommmer på, at vi skal have IT 
udviklere til at hjælpe os.. Der ligger en masse E-learning på platformen, som vi 
muligvis ikke kan understøtte på nuværende tidspunkt, da systemet hos Dfys ikke 
understøtter dette. Derfor skal der oprettes i et eksternt system som drift af en ny 
hjemmeside.  
 
Derfor vil den umiddelbare anbefalingen på kort sigt være, at Region Midt forsætter 
driften, og at DSF betaler de 10.000 kr. årligt for drift. Der er dog ikke indhentet tilbud 
på en fuld overtagelse, hvorfor dette behæfter sig på nogle usikkerheder rent 
økonomisk.  
 
Bestyrelsen er samlet enige om, at hjemmesiden er vigtig, og at den selvfølgelig skal 
drives videre. RG kommenterer dog, at han godt kunne tænke sig nogle besøgstal, da 
han mener, at hvis den ikke bliver besøgt nok, bør man overveje om det er nødvendigt 
tage omkostningerne i betragtning.  
CG og MHJ fortæller, at hjemmesiden bruges meget af studerende og klinikansatte, da 
de nemt har adgang til informationen, og at dette ikke ligger bag login.  
 
TK forslår, om man kan drive platformen ved at indsætte reklamer på hjemmesiden, så 
at den økonomisk kan drives. Hertil kommenterer SUV, at det helt sikkert er en 
mulighed, men at man skal være opmærksom på, at DSF ikke har adgang til e-
learningsplatforme, hvorfor dette muligvis skal bygges på af IT udviklere hvis vi selv 
overtager platformen og domænet.  
 
Konklusion: Bestyrelsen er enige om, at hjemmesiden skal drives videre i regi af DSF, 
men at man ikke har travlt, og at når vi nærmere os udgangen af 2026, tager vi 
dialogen med prisen. Dog vil bestyrelsen genrerne have adgang til besøgsdata, så man 
kan vurderer om det forsat er relevant på overtagelsestidspunktet. Derfor vil 
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bestyrelsen gerne gå med model 2 hvor Region Midtjylland forsætter driften af 
hjemmesiden.  
 
 
 

6. Information om Årsmødet – mulighed for at ændre til ekstraordinær 
generalforsamling (I + D) 

 
Årsmødet afholdes i Middelfart d. 25. juni 2025 kl. 09.00 – 15.00, hvor bestyrelsen 
mødes eftermiddagen forinden.  
 
SUV informerer om, at HUSET i Middelfart er booket til årsmødet, og at der dagen 
forinden er booket mødelokaler til et fysisk bestyrelsesmøde.  
Bestyrelsen diskuterer igen muligheden for at lave årsmødet om til en ekstraordinær 
generalforsamling, hvor der skal ages stilling til DSF’s egne vedtægter.  
 
Der er internt i bestyrelsen uenighed om dette, hvorfor det aftales, at der på 
bestyrelsesmødet d. 24. april tages endelig beslutning om at ændrer årsmødet. CG gør 
alle opmærksom på, at vi skal huske at en ekstraordinær generalforsamling skal 
varsles minimum 4 uger før afholdelse.  
 
Bestyrelsen beslutter desuden, at der nedsættes følgende udvalg fra bestyrelsen.  
 
Årsmøde udvalg.  

- Skal planlægge program og evt. kontakt en oplægsholder til årsmødet. 
Udvalget består af: Maja Helbo Jensen og Linnea Nedergaard Møller.  

 
Vedtægtsudvalg:  

- Skal se vores nuværende vedtægter igennem og komme med forslag til 
ændringer. Udvalget består af: Rasmus Gormsen Hansen, Christine Ginnerup 
og Tobias Kaarsbo. Udvalget koordineres af org.konsulent Sune Virkelyst.  

 
 
Konklusion: Bestyrelsen orienteres om årsmødet. Der nedsættes to udvalgt som skal 
arbejde med program til årsmødet og et vedtægtsudvalg som skal se på, om 
vedtægtsændringer er nødvendige.  
 

7. Eventuelt  
 
 

8. DSF-strategi workshop  
Dette punkt udsættes.  


